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Svar på fråga 2024/25:61 av Linus Sköld (S) 
Regeringens minskning av antalet platser i högre utbildning  

Linus Sköld har frågat mig om hur många färre 

utbildningsplatser förändringen av takbeloppen kommer att leda 

till.  

Det är viktigt att värna den campusbaserade utbildningen för att 

upprätthålla en kvalitativ utbildnings- och forskningsmiljö samt 

ett kvalitativt utbildningsutbud på alla universitet och högskolor. 

För att stärka förutsättningarna för god kvalitet i utbildning och 

utbildningsutbud höjer regeringen ersättningen för 

utbildningsområdena humaniora, samhällsvetenskap, juridik och 

teologi inom ramen för nuvarande resurser. Det möjliggör mer 

lärarledd tid och förbereder studenterna bättre för deras 

kommande yrkesliv. Det är en viktig signal om att fokus är hög 

kvalitet snarare än en fortsatt expansion av antalet studenter i 

högskolan inom dessa områden. 

I budgetpropositionen för 2024 presenterades insatser för att 

stärka drivkrafterna för ett utbildningsutbud av hög kvalitet för 
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att förse arbetsmarknaden med stärkt kompetens avseende 

ingenjörer. Detta finansieras delvis via sänkta takbelopp. Det är 

upp till lärosätena att avgöra hur många studenter de tar in och 

på vilka utbildningar, vilket innebär att den här förändringen kan 

se olika ut på olika lärosäten.  

Det är viktigt att poängtera att det inte enbart är antalet platser 

som är avgörande utan även utbildningarnas kvalitet och deras 

inriktning. Syftet med omfördelningen är att stärka drivkrafterna 

för ett utbildningsutbud med hög kvalitet. 

Stockholm den 1 oktober 2024 
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